

Awards for U.S.-Mexico Cross-Border Cooperation and Innovation

The Border Research Partnership will sponsor awards recognizing extraordinary experiences of U.S.-Mexico cross-border cooperation. Awards will honor bi-national cooperation and innovation in the fields of public safety, transportation planning, environmental stewardship, education, health, and the arts, among others.

Awardees will be selected by a prestigious selection committee, reflecting the bi-national identity, diversity, and spirit of the border—with members from business, government, academia, and the non-profit sector.

Awards will be conferred in tandem with the 2011 Border Governors Conference and in association with the Border Legislative Conference—with expenses-paid travel for winning entries. The publication of a bilingual book, profiling the extraordinary cross-border experiences of all finalists, will serve as a testament to the benefits of bi-national cooperation and innovation.

Awards will serve to tell the often-overlooked success stories of U.S.-Mexico cross-border cooperation, emphasizing the good work of institutions, non-profits, and other organizations trying to make the region a better place.

A formal call for entries will be issued very soon with a submission deadline of Friday, April 1, 2011. “Awards for U.S.-Mexico Cross-Border Cooperation and Innovation” are administered by the Border Research Partnership, comprising the Woodrow Wilson Center Mexico Institute, the North American Center for Transborder Studies at Arizona State University, and El Colegio de la Frontera Norte.

For further information, please contact Robert Donnelly, program associate, Woodrow Wilson Center Mexico Institute, at robert.donnelly@wilsoncenter.org.



The Rio Grande/Rio Bravo at sunset. Photo taken at Big Bend National Park in Texas by Ian Shive, Getty Images.

Galardón a la Innovación y la Cooperación Transfronteriza México-Estados Unidos

La Alianza para Estudios Transfronterizos patrocinará premios reconociendo experiencias extraordinarias de cooperación transfronteriza entre México y Estados Unidos. El galardón reconocerá la cooperación binacional e innovación en las áreas de seguridad pública, planeación en transporte, cuidado ambiental, educación, salud y el arte, entre otros.

Los ganadores serán seleccionados por un comité de personas de reconocido prestigio que reflejen la identidad binacional, la diversidad y el espíritu de la frontera pertenecientes a los sectores empresarial, gubernamental, académico y social.

El galardón será conferido conjuntamente a la XXIX Conferencia de Gobernadores Fronterizos y la Conferencia Legislativa Fronteriza, con gastos pagados para los ganadores. La publicación de un libro en formato bilingüe describiendo el perfil de las extraordinarias experiencias transfronterizas de todos los finalistas servirá como testimonio de los beneficios de la innovación y la cooperación binacional.

El galardón contribuirá a narrar las historias de éxito de cooperación transfronteriza entre México-Estados Unidos que son frecuentemente pasadas por alto, enfatizando el buen trabajo realizado por instituciones, organizaciones civiles y otras organizaciones que buscan mejorar a la región.

Una convocatoria formal para el envío de candidaturas será publicada en breve y cerrará el 1ro de abril del 2011. "El Galardón a la Innovación y la Cooperación Transfronteriza México-Estados Unidos" está administrado por la Alianza para Estudios Transfronterizos, compuesta por El Colegio de la Frontera Norte, el Instituto México del Woodrow Wilson International Center for Scholars y el North American Center for Transborder Studies de la Universidad Estatal de Arizona.

Para mayor información, favor de contactar a Kristofer Patrón Soberano en *El Colegio de la Frontera Norte*, a la dirección electrónica kpatron@colef.mx



El Rio Bravo al atardecer. Fotografía tomada en el Big Bend National Park en Texas por Ian Shive, Getty Images.